
Wolf bijt drachtige koe dood
in  buitengebied  Someren
Noord-Brabant

 
Dierenarts Stijn van de Born van Herkauwerspraktijk Veterinair
Centrum Someren in Brabant deed dinsdag een schokkende vondst.
In  een  weiland  tussen  Someren  en  Heeze  trof  hij  na  een
telefoontje van een melkveehouder een dode en drie gewonde
drachtige koeien aan. De volwassen koeien zijn vermoedelijk
aangevallen door een wolf.
Dat  was  althans  wel  wat  de  taxateurs  van  BIJ12,  de
uitvoeringsinstantie van de provincie Brabant, vermoeden. Zij
hebben DNA afgenomen bij de dode koe voor verder onderzoek. De
resultaten  volgen  later.  ,,Zij  komen  op  veel  plaatsen  en
zeiden meteen dat het waarschijnlijk om een wolf gaat. Ik kan
me ook geen ander dier bedenken die deze schade aanricht”,
zegt Van de Born. ,,Naar mijn weten hebben in Nederland geen
leeuwen die in het wild leven, dus dan kom ik al snel uit bij
een wolf.”
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Stapje verder
En dat is slecht nieuws voor melkveehouders. Een wolf pakte
tot voor kort vooral schapen en soms een geit of kalf. Een
overleden volwassen koe is tot op heden nog niet bekend bij
Van de Born. Hij kwam eerder wel al bij schapenhouders die
zijn getroffen door een wolvenaanval. „We hadden in buurt van
Weert  eerder  te  maken  met  Schotse  Hooglanders  die  waren
aangevallen, het ging om jongvee.” Ook op de schadelijst van
BIJ12 staan op de melding van Van de Born na geen koeien dit
jaar, maar vrijwel alleen schapen.

Van de Born kan maar één conclusie trekken na de vondst van
dode volwassen koe: „De wolf lijkt steeds een stapje verder te
gaan. Ik spreek al met paardenhouders die het niet aandurven
om paard en veulen de wei in te sturen. Ik geef ze daarin
gelijk.  Het  is  niet  dat  we  constant  druk  zijn  met
wolvenaanvallen, maar het komt wel regelmatig voor. De impact,
zowel financieel als emotioneel is groot. Daarom zijn wij de
wolf liever kwijt dan rijk.”

De schade voor de melkveehouder loopt al snel in de duizenden
euro’s. De overleden koe kan straks geen melk meer geven, het
kalf is het bedrijf kwijt. Wat het effect is op de andere
koeien is nog even de vraag. Van de Born houdt de koeien in de
gaten. „Het kan zijn dat ze door de stress te vroeg afkalven,
maar ik denk wel dat ze verwondingen overleven.”

Bossen
In de omgeving van Someren is al langere tijd een wolf actief.
In januari van dit jaar werden meerdere schapen aangevallen.
Van de Born: „We dachten dat de wolf was doorgetrokken, maar
blijkbaar is er nu toch weer eentje actief. Om het om dezelfde
gaat, moet blijken uit het DNA-onderzoek. Er zijn hier bossen
genoeg waar de wolf zich kan verschuilen.”

Bron: Het melkvee
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Landelijke  vrijstelling  vos
weer van kracht in Gelderland

Afgelopen week maakte de Faunabeheereenheid Gelderland bekend
dat het advies om geen gebruik te maken van de landelijke
vrijstelling voor de vos is ingetrokken. Dit betekent dat de
vos in Gelderland vanaf heden weer bejaagd kan worden in het
kader van de landelijke vrijstelling.

De rechtbank Midden Nederland deed in maart de uitspraak dat
de landelijke vrijstelling voor het doden van de vos onbevoegd
in de Regeling natuurbescherming is opgenomen. De rechtbank
verklaarde daarmee de bepaling onverbindend ten aanzien van de
vos. Als gevolg hiervan gaven meerdere Faunabeheereenheden het
advies om geen gebruik te maken van de landelijke vrijstelling
voor de vos. Op dit moment heeft de minister deze rechterlijke
uitspraak nog niet nader geduid.

De Faunabeheereenheid Gelderland heeft inmiddels besloten het
advies, om de vos niet te beheren, in te trekken na intensief
overleg  met  juristen  en  de  provincie  Gelderland.  De
faunabeheereenheid ziet geen noodzaak meer om geen gebruik te
maken van de landelijke vrijstelling voor het doden van de
vos. Wat dit ingetrokken advies van de Faunabeheereenheid van
Gelderland betekent voor de andere provincies is momenteel
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onduidelijk.

Friesland mag een drempel van
20% eigen risico hanteren bij
ganzenschade

De provincie Friesland mag een drempel van 20% eigen risico
hanteren  bij  boeren  die  in  percelen  die  buiten
foerageergebieden vallen melding maken van schade door ganzen.
Dat heeft de Raad van State woensdag 4 mei bepaald in een zaak
die de boeren hadden aangespannen. Daarmee blijft het oordeel
in een tussenuitspraak die vorig jaar juni werd gedaan in
stand. 
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Zes Friese veehouders maakten bij de Raad van State bezwaar
tegen percentage voor eigen risico dat het provinciebestuur
hanteert.  De  rechter  oordeelt  dat  de  boeren  in  de
bezwaarprocedure  bij  de  provincie  onvoldoende  hebben
aangetoond dat ze door het besluit onevenredig zwaar worden
getroffen.

In maart 2020 oordeelde de rechtbank Noord-Nederland wel dat
het Friese college van Gedeputeerde Staten niet goed heeft 
onderbouwd waarom in het algemeen een eigen risico van 20%
passend is.

Meer informatie is te vinden in de uitspraak van de Raad van
State.

Aanwezigheid wolf nu ook in
Noord-Holland vastgesteld
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Het Goois Natuurreservaat heeft bezoek gehad van een
wolf. Op 6 april vond een wandelaar een dode ree in het
Hilversumse  deel  van  dit  natuurgebied.  Ingeseinde
boswachters  dachten  de  verwondingen  te  herkennen  en
hebben DNA-onderzoek laten doen. De uitslag van het
onderzoek kwam op 29 april binnen: de ree is inderdaad
door een wolf gedood.
 
Het is de eerste keer – sinds de wolf terug is in Nederland –
dat uit bewijs blijkt dat de wolf in Noord-Holland is geweest.
Van een nieuw territorium is echter nog geen sprake. Sporen
zoals  uitwerpselen  of  waarnemingen  door  passanten  zijn  er
niet. De wolf kan in een nacht 50 kilometer afleggen, dat
maakt de kans groot dat het dier op doortocht was.
 
Boswachters van het Goois Natuurreservaat (GNR) hebben op een
aantal plekken in het natuurgebied camera’s geplaatst met als
specifiek doel een wolf te filmen. De kans om als bezoeker een
wolf tegen te komen in het GNR is verwaarloosbaar klein. Omdat
wolven schuwe dieren zijn, zullen ze mensen over het algemeen
mijden.
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Gezonde wolven die niet worden geprovoceerd of geen voedsel
hebben gekregen van mensen, vormen geen bedreiging voor de
mens. Mochten bezoekers toch een wolf tegenkomen, dan geeft de
Zoogdierenvereniging de tips om de wolf de ruimte te geven,
zelf kalm te blijven en zo mogelijk foto’s of een video te
maken en deze te sturen naar het Wolvenmeldpunt. Honden kunnen
in die situatie en in die omgeving beter aan de lijn lopen.
 
Gedeputeerde Esther Rommel (Natuur en Landschap): “Dit bezoek
van de wolf toont aan dat het steeds beter gaat met de natuur
in  het  Gooi.  We  hebben  daar  samen  met  het  Goois
Natuurreservaat ook hard voor gewerkt. Het is nu afwachten of
we meer bezoekjes kunnen verwachten.”
 
Karin  Kos,  directeur-  rentmeester  van  het  Goois
Natuurreservaat: “Als natuurbeheerder zijn we verheugd over
het bezoek van een zwervende wolf in onze natuurgebieden. De
wolf is welkom en krijgt bij ons de ruimte om zijn eigen weg
te zoeken.”
 
Elfde provincie
Het is 7 jaar geleden dat de eerste wolf in Nederland werd
gesignaleerd. Sinds 2015 hebben de dieren zich gevestigd in
ons land. Noord-Holland is de elfde provincie waarvan bekend
is dat een wolf op bezoek is geweest. In Gelderland en Drenthe
zijn  wolven  gevestigd.  In  de  overige  provincies,  met
uitzondering van Zuid-Holland, gaat het om de aanwezigheid
voor kortere duur.
 
Waarneming
Om een goed beeld te krijgen van de vestiging van wolven in
Nederland, is het belangrijk om waarnemingen van wolven zo
snel mogelijk door te geven. Dat kan via de website van het
Wolvenmeldpunt van de Zoogdierenvereniging.
 
Contact bij schade
Wolven eten wilde hoefdieren zoals reeën en everzwijnen, maar
kunnen ook schapen aanvallen. Dit kan worden voorkomen door
bij een langstrekkende of gevestigde wolf schapen en geiten
binnen te houden, of ze binnen een elektrische omheining te
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plaatsen. Voor meer informatie over preventieve maatregelen
kan men terecht bij BIJ12. Wanneer u denkt dat uw dier is
aangevallen door een wolf, kan direct contact opgenomen worden
met de uitvoeringsorganisatie van de provincies, BIJ12, Zodat
binnen 24 uur DNA afgenomen kan worden.

Fries  ganzenbeleid  dient
verbeterd en aangescherpt te
worden.

Friesland ontwikkelt nieuw ganzenbeleid. Het provinciebestuur
stelt  Provinciale  Staten  voor  om  vanaf  oktober  2024  het
huidige ganzenbeleid te verbeteren en aan te scherpen.

In  de  winter  verblijven  er  ongeveer  500.000  ganzen  in
Friesland. Dit aantal groeide de afgelopen decennia fors en is
sinds 2013/2014 gestabiliseerd. De schade bedraagt 8,5 tot 10
miljoen euro per jaar.

Doel van het nieuwe beleid is om de schade verder terug te
dringen. De aanpak van de jaarrond verblijvende ganzen wordt
aangescherpt omdat de schade door deze ganzen groeit. Grauwe
ganzen zijn verantwoordelijk voor ongeveer een kwart van de
voorjaarsschade.
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Meer gebiedsgericht

Verder is het plan om meer gebiedsgericht te gaan werken.
Grondgebruikers,  jagers  en  terreinbeherende  organisaties
worden gestimuleerd om per gebied met elkaar in overleg te
gaan over de uit te voeren maatregelen.

LTO  Noord-bestuurder  Jan  Teade  Kooistra  riep  de  provincie
woensdag  tijdens  de  commissievergadering  over  de  Friese
ganzenaanpak op om ervoor te zorgen dat het aanvragen van
schade wordt vergemakkelijkt. Nu wordt er volgens hem nog veel
schade niet uitgekeerd.

Bureaucratisch

‘De  grootste  hobbel  is  dat  boeren  geen  schadevergoeding
aanvragen. Dat doen ze om diverse redenen niet. Ze vinden het
bijvoorbeeld te bureaucratisch. Maar sommige aanvragen worden
ook niet gehonoreerd. Want als je een klein foutje maakt,
krijg je niets meer.’

Ook Faunabeheereenheid Friesland drong aan op het verminderen
van de administratieve lasten.

Kijken naar acties

Bovendien  vindt  secretaris  Peter  de  Vries  van  de
Faunabeheereenheid Friesland dat er geen onderscheid meer moet
worden gemaakt tussen zomer- en winterganzen, maar vooral moet
worden gekeken naar acties zoals verjaging met ondersteunend
afschot of het beheren van populaties. Hij ziet dat jagers
nauwelijks op ganzen schieten.

‘Het schieten van ganzen levert veel imagoschade op. Bovendien
kunnen jagers nergens heen met het vlees. Proeven om ganzen te
vangen  waren  ook  geen  succes.’  De  Vries  hamert  op  het
opstellen van een plan voor de schadeaanpak. ‘Het is ook in
het belang van grondgebruikers dat dit van de grond komt.’

Marjolein Samplonius van het ganzencollectief Fryslân riep op



tot een gelijk speelveld voor beheerders binnen en buiten de
foerageergebieden. ‘Polarisatie leidt er alleen maar toe dat
de bereidheid tot samenwerking in het ganzendossier afneemt.’
Provinciale Staten maken volgende week woensdag hun voorkeur
voor het nieuwe ganzenbeleid duidelijk.

bron: Nieuwe oogst
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Subsidieregeling  en
gebiedscommissie  voor
schadepreventie  wolf  in
Friesland

Vanaf 12 april kunnen dierhouders in Friesland
gebruik maken van een subsidie voor de aanschaf
van preventiemaatregelen om schade door een wolf
te voorkomen. Dat kan in het door Gedeputeerde
Staten vastgestelde wolvengebied, waar de kans op
wolvenactiviteiten het grootst is. Grofweg gaat
het om het gebied tussen de A7, de A32 en de grens
met Drenthe. Het provinciebestuur stelt hiervoor
200.000 euro beschikbaar.
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schaf van materiaal om schade aan landbouwdieren door de wolf
te voorkomen. Bijvoorbeeld voor het plaatsen van elektrische
rasters. Dierhouders die vanaf 14 december 2021 preventieve
maatregelen hebben aangeschaft, kunnen onder voorwaarden met
terugwerkende kracht ook een aanvraag indienen.

Daarnaast is in de subsidieregeling een ‘calamiteitenregeling’
opgenomen. Hierdoor kan een grondeigenaar die te maken krijgt
met veel schade en net naast het vastgestelde gebied ligt, ook
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tijdelijk gebruik maken van de subsidieregeling. Er moet dan
sprake zijn van drie aanvallen binnen 7 dagen, in één of twee
aan elkaar grenzende gemeentes. Daarbij moeten één of meerdere
dieren gedood zijn en door BIJ12 beoordeeld als ‘dood door
wolf niet uit te sluiten’. Een aanvraag moet binnen 2 weken na
de derde aanval binnen zijn. 

De Projectgroep Preventie Wolvenschade Fryslân wordt officieel
omgevormd tot de Gebietskommisje Wolf. Nu er een wolvengebied
is  aangewezen,  gaat  de  commissie  aan  de  slag  met  een
schadepreventieplan voor dat gebied. In dat plan komen onder
andere  maatregelen  te  staan  om  schade  door  de  wolf  aan
landbouwdieren zoals schapen te voorkomen. Ook wordt er een
wolvenconsulent aangewezen. Deze wolvenconsulent kan houders
van landbouwdieren kosteloos op maat adviseren en biedt hulp
bij het aanvragen van een subsidie.

In  Friesland  is  geen  wolf  gevestigd,  maar  de  in  Drenthe
gevestigde wolf is ook in het zuidoosten van de provincie
gezien. Daarom zet Gedeputeerde Staten in op deze actiepunten.
In totaal kost het de provincie 344.000 euro tot en met 2024. 

 

bron: Provincie Friesland, 24/03/2022

Honderden  vogels  met
vogelgriep: ‘Het is nog nooit
zo erg geweest’ in Zeeland

In de Zeeuwse delta bezwijken sinds enkele weken
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honderden vogels aan het vogelgriepvirus. Het is
de hevigste uitbraak van vogelgriep tot nu toe.
Medewerkers  van  de  dierenambulance  draaien
overuren. Ze zeggen dat de situatie op dit moment
extreem is.
 
Vogelgriep  grijpt  om  zich  heen,  dierenambulance  krijgt
meerdere meldingen per dag.
De dierenambulance rukt dagelijks enkele keren uit. “We hebben
nog  nooit  zoveel  vogelgriepslachtoffers  gehad.  We  krijgen
meerdere meldingen per dag”, zegt coördinator Karina Wijnands
van  de  dierenbescherming.  “Zo  erg  heb  ik  het  nog  nooit
meegemaakt.”
Zieke vogels krijgen een spuitje

In  volle  beschermende  uitrusting  halen  medewerkers  van  de
dierenambulance  zieke  vogels  op.  Als  zij  dode  vogels
tegenkomen, nemen zij die ook mee. Zieke vogels krijgen bij de
dierenarts een spuitje. De dode vogels gaan naar de destructie
of naar onderzoekers van het Dutch Wildlife Health Centre
(DWHC) van de faculteit diergeneeskunde in Utrecht. Die laten
de  vogels  in  Lelystad  bij  het  Wageningen  Bioveterinary
Research onderzoeken.
Woordvoerder  Magriet  Montizaan  van  het  DWHC  bevestigt  het
beeld. “Het is de ergste uitbraak ooit in Europa. Dat hebben
we nog nooit zo meegemaakt.”
 
Vogelteller Pim Wolf: ‘Het slaat meteen op hun motoriek. Het
is ongelofelijk zielig om te zien’ 
Projecten komt zieke vogels regelmatig tegen. “Het zijn totaal
gedesoriënteerde beesten die niet meer rechtuit kunnen lopen
of  rechtuit  kunnen  zwemmen,  maar  voortdurend  in  rondjes
bewegen. Het slaat meteen op hun motoriek. Het is ongelofelijk
zielig om te zien.”

Vooral ganzen en roofvogels

De  ziekte  treft  vooral  ganzen  en  roofvogels,  meldt  de
dierenambulance. “We hebben vorige week een buizerd opgehaald
die  op  zijn  rug  vloog  en  neerstortte”,  vertelt  Karina



Wijnands. “Bij de ganzen en zwanen zie je dat ze heel erg met
hun kop schudden of rondjes zwemmen of lopen. Daar kunnen we
het aan herkennen.”
 
 

Een gans met vogelgriep is te herkennen aan zijn
vreemde gedrag
     
Voor  sommige  soorten  is  vogelgriep  een  grote  klap.  “Voor
brandganzen is het niet zo’n groot probleem, daar zijn er veel
van. Maar voor kanoeten bijvoorbeeld, een kleine strandloper,
die zijn erg gevoelig”, vertelt Wolf, “Als er daar tweeduizend
van overlijden, dan heeft dat zeker effect. Die populatie is
veel kleiner.”
De ziekte treft ook veel roofvogels zoals buizerds en valken.
Die raken besmet door het eten van zieke vogels. “Dat leidt
tot verliezen”, zegt Wolf. “Onder slechtvalken bijvoorbeeld.
We zien nu een enorme afname van slechtvalken.”
Het is niet haalbaar om alle dode vogels te laten testen.

Margriet Montizaan, patholoog en dierenarts Universiteit Utrecht

Het is onduidelijk hoe groot de uitbraak van vogelgriep in
Zeeland is in vergelijking met andere delen van het land. Een
landelijk systeem van monitoring ontbreekt.
Wolf vermoedt dat vogelgriep in de noordelijke provincies en
de Waddenzee heftiger toeslaat dan in Zeeland. “We hebben
honderden dode brandganzen gevonden in het Haringvliet en ook
op Schouwen-Duiveland in de Prunje, waar we vele tientallen



dode  beesten  hebben  gevonden.  Maar  op  Walcheren  kom  je
nauwelijks zieke beesten tegen.”
Niemand heeft goed zicht op de situatie

“Er  is  geen  goed  overzicht  van  de  aantallen  vogels  die
gestorven  zijn”,  zegt  Magriet  Montizaan,  van  het  Dutch
Wildlife  Health  Centre.  Niet  alle  zieke  vogels  worden  in
Lelystad  onderzocht  of  worden  geregistreerd.  “Het  is
belangrijk dat dode vogels op vogelgriep worden getest, maar
het is niet haalbaar om alle dode vogels te laten testen. Het
opruimen van dode vogels gebeurt grotendeels door gemeenten en
dierenambulances. Er is nog geen landelijk systeem waar het
melden voor onderzoek en het melden voor het opruimen van
vogels goed op elkaar zijn afgestemd.”
De dierenbescherming kan het aantal meldingen van zieke vogels
ternauwernood  aan.  “We  komen  al  niet  meer  bij
vogelopvangcentrum De Mikke,”, vertelt Mieke Wijnands “Nu gaan
we meteen naar de destructiebak. Al die vogels worden niet
meer onderzocht en worden niet meer geregistreerd. Dat is nu
niet meer te doen.”

'Raak  de  vogels  vooral  niet  aan  en  bel  de
dierenambulance'  

Het gevaar van vogelgriep wordt steeds urgenter gevoeld. Wilde
vogels  dragen  vogelgriep  nu  jaarrond  bij  zich.  Regelmatig
worden  in  Nederland  besmette  pluimveebedrijven  geruimd.
Virologen  waarschuwen  al  jaren  voor  het  gevaar  van  het
overspringen van vogelgriep op mensen.

'Vooral niet aanraken en schoenzolen ontsmetten'

Wat moet je doen als je een zieke vogel tegenkomt? “Vooral
niet aanraken en de dierenambulance bellen”, zegt Wijnands.
Voor pluimveebedrijven geldt op dit moment een ophokplicht.
Mensen met kippen op hun erf of in de tuin wordt geadviseerd
om  de  kippen  in  het  hok  te  houden  of  af  te  schermen.
Vogelgriep kan worden overgedragen door vogelpoep. “En heb je
in  de  natuur  gewandeld,  dan  zou  je  je  schoenzolen  kunnen
ontsmetten.”



Meer  nestsucces  bij
weidevogels  door  beheer
steenmarters in Friesland

 

Het  beheer  van  steenmarters  zorgde  afgelopen  seizoen  in
Friesland voor meer uitgekomen weidevogeleieren en overlevende
kuikens. Dat blijkt uit verschillende onderzoeken en pilots
binnen de provincie Friesland. Betrokken partijen evalueren
dit jaar de pilots en de uitkomsten van de onderzoeken van de
afgelopen jaren om de verdere koers van het steenmarterbeheer
te bepalen. Provinciale Staten worden daar in de herfst van
2022 over geïnformeerd.

Het  afgelopen  jaar  zijn  bij  wijze  van  pilot  in  13
weidevogelgebieden  steenmarters  gevangen   In  het  gebied
Soarremoarre  is  nu  4  jaar  op  rij  te  zien  dat  meer
weidevogeleieren uitkomen als steenmarters verwijderd worden.
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In 2021 waren dat 14 steenmarters. Dat zorgde ervoor dat 37%
meer weidevogeleieren uitkomen  ten opzichte van 2017, het
jaar van de nulmeting.

De  steenmarterpilot  is  verder  uitgebreid  naar  de
Workumerwaard, Skriezekrite Idzegea, Skrok & Skrins en Runom,
Fjûrlannen,  St.  Johannesga,  Lytse  Deelen,  Feanhoop,
Janssenstichting,  De  Ontginning,  Raard,  Kollum  en
Zwagermieden.  Hier  werden  vorig  jaar  141  steenmarters
gevangen. In 8 van de 12 gebieden zorgde dat voor een afname
van predatie. Ongeveer 70% van de nesten kwam uit. In de
andere  4  gebieden  was  die  afname  niet  te  zien.  Dat  kwam
bijvoorbeeld  doordat  in  verhouding  meer  vossen  de  nesten
leeghaalden.

Met behulp van 3800 nestcamera’s is in 50 weidevogelgebieden
het aandeel van de steenmarter bij het leeghalen van de nesten
onderzocht. De afgelopen 4 jaar had de steenmarter over al die
gebieden het grootste aandeel. In het zuiden en oosten van de
provincie had de vos ook een behoorlijk aandeel. Verder werden
zwarte kraai, bruine rat, huiskatten en kleine marters zoals
hermelijn gezien.

Ook is onderzocht of kleine marters zoals hermelijn, wezel en
bunzing meer nesten zouden leeghalen als er meer steenmarters
gevangen  zouden  worden.  De  aanleiding  was  een  verhoogde
nestpredatie door deze soorten in 2020. Onderzoek wijst uit
dat er geen direct verband is, maar dat het mogelijk door de
vele muizen dat jaar kwam. Afgelopen jaar nam de nestpredatie
door de kleine marters weer af.

Dit jaar vindt er ook steenmarterbeheer plaats bij Bolsward,
Meamerter- en Wammerterpolder, Anjumerkolken, Tusken Wâld en
Ie en de Haskerveenpolder. Daar zagen agrarisch collectieven
afgelopen jaar op camera’s dat veel steenmarters de nesten
leeghaalden en dat er een laag broedsucces was. In circa 20
andere  weidevogelgebieden  zullen  collectieven  dit
weidevogelseizoen  ook  met  nestcamera’s  nesten  in  de  gaten



houden.

 

bron: Provincie Friesland, 15/03/2022

Wildbeheereenheid  en
Altenatuur samen voor minder
maaislachtoffers
Wildbeheereenheid en Altenatuur samen voor
minder maaislachtoffers

Wildbeheereenheid  Land  van  Altena  en
natuurbeschermingsvereniging  Altenatuur  zetten  zich
gezamenlijk in om het aantal maaislachtoffers in Altena te
verminderen. Dit jaar starten zij een gezamenlijk project om
dieren en weidevogels te sparen onder de aandacht te brengen.
Om het gebruik van de wildredder te promoten kunnen agrariërs
en loonwerkers binnen de gemeente Altena zich aanmelden voor
een  gratis  akoestische  wildredder  waarmee  het  aantal
maaislachtoffers  kan  worden  verminderd.

De  akoestische  wildredder  verjaagd  met  behulp  van  geluid
dieren die zich in de buurt van de machine begeven. Hierdoor
kunnen deze dieren tijdig vluchten en worden jonge weidevogels
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en andere dieren gespaard van de maaimachine. Uit veldproeven
blijkt dit type wildredder het aantal maaislachtoffers met
circa 60% te verminderen. Naast het gebruik van de wildredder
is vooral ook het maaien van binnen een perceel naar buiten
van grote invloed op het beperken van maaislachtoffers.

Behalve de meerwaarde voor de natuur biedt het gebruik van de
wildredder ook voordelen voor de agrariër. Zo zal het aantal
dode  dieren  als  gevolg  van  het  maaien  in  de  voeropslag
verminderen, waardoor de kans op rot en botulisme in het voer
afneemt.  Ook  broedvogels  op  oevers  van  sloten  en  vaarten
worden  gespaard.  Deze  oevers  worden  gemaaid  door  zowel
agrariërs als door het waterschap. Dit nieuwe type wildredder
kan gemakkelijk op de maaimachine worden geplaatst. Met behulp
van een magneet wordt het apparaat op de maaier geplaatst
waarna deze via een snoer eenvoudig kan worden aangesloten op
de tractor.

Het  project  wordt  ondersteunt  door  de  gemeente  Altena,
Brabants Landschap, Waterschap Rivierenland en de Nationale
Postcodeloterij. Door de financiële bijdrage van de partners
kunnen de wildredders kosteloos worden aangeboden.

Geïnteresseerde agrariërs of loonwerkers kunnen zich aanmelden
via de jager en/of weidevogelbeschermer die op hun gronden
actief zijn. Voor meer informatie kan contact worden opgenomen
via wildredder-altena@outlook.com.

De deelnemers ontvangen na hun aanmelding zo spoedig mogelijk
de gratis akoestische wildredder, zolang de voorraad strekt.

 

Secretaris WBE ‘Land van Altena’  



Informatie  Grauwe-  en
Brandgans  en  landelijk
vrijgestelde  diersoorten
Friesland
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1 april is schadebestrijding mogelijk voor grauwe gans op de
ontheffing overzomerende grauwe gans 2019-2023. Hiervoor moet
een  machtiging  worden  aangevraagd.  De  machtiging  aanvraag
wordt vandaag opnieuw opengesteld. Afschot mag plaatsvinden
van 1 uur voor zonsopkomst tot 1 uur na zonsondergang. Gebruik
van lokmiddelen is toegestaan.

Brandgans
Verder blijft schadebestrijding op brandgans mogelijk op de
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provinciale  vrijstelling.  Dit  duurt  nog  tot  1  juni  2022.
Afschot mag plaatsvinden van een half uur voor zonsopkomst tot
12 uur ’s middags.

Canadese gans, houtduif, kauw, konijn en roek
Voor de landelijk vrijgestelde soorten Canadese gans, houtduif
(buiten  het  jachtseizoen),  kauw  en  konijn  en  voor  de
provinciaal vrijgestelde roek is nog niets veranderd. Op deze
soorten mag nog steeds GEEN afschot plaatsvinden. Het wachten
blijft op een goedgekeurd faunabeheerplan.

Goedkeuring faunabeheerplan schadebestrijding 2022-2026
Aan dit eerder door de FBE vastgestelde faunabeheerplan wordt
op verzoek van de provincie opnieuw (door de FBE) gesleuteld.
Doel hiervan is om het faunabeheerplan zowel juridisch als
inhoudelijk  robuuster  te  maken  voor  bezwaarschriften.  De
provincie heeft daarvoor een aantal concrete aandachtspunten
aangegeven. De FBE vindt deze de moeite en het uitstel waard.

Provincie  Utrecht  in  hoger
beroep tegen uitspraken over
ontheffingen
schadebestrijding vos etc.
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Het provinciebestuur van Utrecht gaat in hoger
beroep  tegen  rechterlijke  uitspraken  over
ontheffingen voor schadebestrijding. De provincie
wil  van  de  Raad  van  State  definitieve
duidelijkheid  over  de  wijze  waarop
ontheffingsaanvragen  voor  schadebestrijding
beoordeeld moeten worden.
Om belangrijke schade aan onder andere weidevogels, vee en
landbouwgewassen  te  voorkomen,  heeft  de  Faunabeheereenheid
Utrecht verschillende ontheffingen gekregen om diersoorten te
beheren.  Enkele  dierenbeschermingsorganisaties  hebben
hiertegen bezwaar gemaakt en vervolgens beroep ingesteld bij
de rechtbank Midden-Nederland. De rechter heeft deze beroepen
gegrond  verklaard.  Hierdoor  kunnen  de  ontheffingen  voor
vossen,  wilde  zwijnen  en  knobbelzwanen  niet  meer  worden
gebruikt.

Verstrekkende gevolgen
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De uitspraken hebben verstrekkende gevolgen onder andere voor
het gebruik van de landelijke vrijstelling, het provinciale
nulstandbeleid voor wilde zwijnen en de wijze waarop moet
worden beoordeeld wanneer er sprake is van belangrijke schade.

Duidelijkheid over aanvraag van ontheffingen

Door de uitspraak te toetsen bij een hogere rechter, hoopt de
provincie definitieve duidelijkheid te krijgen over de wijze
waarop ontheffingsaanvragen voor schadebestrijding beoordeeld
dienen te worden.

De rechter heeft vorige maand de door de provincie aan de
Faunabeheereenheid  Utrecht  verleende  ontheffing  voor  het
afschieten van vossen, zwanen en zwijnen gegrond verklaard.
Dit betekende dat de ontheffingen met onmiddellijke ingang
werden vernietigd en dat er geen vossen, zwanen en zwijnen
meer ogen worden geschoten ter bestrijding van schade. De
rechtszaak was aangespannen door diverse dierenorganisaties.

De  Faunabeheereenheid  Utrecht  had  al  jaren  diverse
ontheffingen  van  de  provincie  om  bepaalde  diersoorten  die
schade veroorzaken te bestrijden. Het reguleren van dieren
zoals vos, knobbelzwanen en wilde zwijnen geldt als middel om
schade  aan  bijvoorbeeld  de  weidevogelstand,  vee  en
landbouwgewassen  binnen  de  perken  te  houden.

Vossen worden gezien als gevaar voor het voortbestaan van
weidevogels als grutto en tureluur, omdat de roofdieren veel
kuikens doden. Knobbelzwanen zijn niet populair bij boeren
omdat  ze  grasland  beschadigen.  Wilde  zwijnen  komen  in  de
provincie Utrecht nog niet voor, maar Utrecht hanteerde tot nu
toe de nulstand, wat betekent, dat de wilde zwijnen die vanaf
de  Veluwe  naar  de  Utrechtse  Heuvelrug  trekken  gedood  mag
worden.

Er worden in de provincie Utrecht jaarlijks zo’n 700 vossen
geschoten en plus minus 800 knobbelzwanen.  Wilde zwijnen
komen in Utrecht nog niet voor.



bron: Provincie Utrecht

Goudjakhals nu ook gespot in
Friesland.

Op  12  februari  is  in  gemeente  Friese  Meren  een
goudjakhals gesignaleerd. Het is de zevende keer dat een
goudjakhals wordt waargenomen in Nederland. Eerder was
dit  het  geval  in  Gelderland,  Drenthe,  Groningen  en
Utrecht.  Voor  zover  bekend  betreft  dit  de  eerste
waarneming  van  een  goudjakhals  in  Friesland.

De goudjakhals is een beschermde hondachtige die vooral jaagt
op  muizen.  Er  is  in  Nederland  nog  geen  beleid  ontwikkeld
rondom de goudjakhals. Qua grootte zit het dier tussen een vos
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en een wolf in. Goudjakhalzen blijven bij wolven uit de buurt,
want die zien de dieren als een concurrent en doden ze daarom.
Goudjakhalzen zijn allesetende opportunisten en past dus zijn
voedsel  aan  aan  wat  hij  tegenkomt,zoals  alle  knaagdieren,
jonge vogels, eieren etc., maar ook wel bessen en fruit en
afval. Ook jaagt het dier wel op ruiende ganzen jagen. Kan
echter ook zoals gebleken is schapen, reekalveren doden, het
is  een  soort  die  meer  overeenkomst  toont  met  coyotes  en
wolven. De goudjakhals kan langere tijd zonder water.

Zijn  hol  ligt  vaak  op  open  vlakten,  verscholen  tussen  de
begroeiing. Het is zelfgegraven of een vergroot verlaten hol.
In de schemering en de nacht verlaat hij zijn hol om te gaan
jagen

 

bron: Zoogdiervereniging, 28/02/2022

Videoverslag van de discussie
en  gedachten  wisseling
actuele zaken in de jacht van
18  september  2021  –  Regio
Holland

Interesse in meer open discussie en gedachten wisseling over actuele
zaken in de jacht? Regio Holland produceerde een prima videoverslag
van de brede bijeenkomst Noord- en Zuid-Holland afgelopen september.
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Thema’s tijdens deze bijeenkomst waren faunabeheer, gans, ree, beleid
van TBO’s, FBE’s en provincies, politieke lobby en meer. Een mooie
tool om het gesprek over faunabeheer en schadebestrijding verder te
brengen!

Voor  meer  informatie  kunt  U  een  E-mail  sturen  aan  het  regionale
bestuur van de NOJG via holland@nojg.nl 

 

Startnotitie voor het nieuwe
Friese  ganzenbeleid
vastgesteld
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https://www.nojg.nl/startnotitie-voor-het-nieuwe-friese-ganzenbeleid-vastgesteld/
https://www.nojg.nl/startnotitie-voor-het-nieuwe-friese-ganzenbeleid-vastgesteld/
https://www.nojg.nl/startnotitie-voor-het-nieuwe-friese-ganzenbeleid-vastgesteld/
https://www.nojg.nl/wp-content/uploads/Faunafoto/ganzen-Friesland-nieuwsbrief.jpg


Het college van Gedeputeerde Staten van Friesland heeft op
dinsdag 15 februari de startnotitie voor het nieuwe Friese
ganzenbeleid vastgesteld en legt een voorkeursvariant voor aan
Provinciale Staten. Bij deze variant wordt het huidige beleid
verbeterd en aangescherpt.

Voor winterganzen komt een verbetering in de aanpak om de
schade terug te dringen. Verder wordt er steviger ingezet op
schadebestrijding veroorzaakt door standganzen. De populatie
standganzen en de schade door deze soorten is gegroeid en de
verwachting is dat deze groei nog verder doorzet. Ook is er
binnen deze voorkeursvariant meer aandacht voor gebiedsgericht
werken samen met betrokken partijen. 

De Startnotitie beleid Fryske Guozzeoanpak is te vinden op de
website van de provincie Friesland.

bron: Provincie Friesland, 15/02/2022

Schapenhouders  Drenthe  zijn
klaar met wolf: ‘Het is een
lustmoordenaar’
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Bron: NOS

Enkele schapenhouders in Zuidwest-Drenthe overwegen hun kudde
weg te doen omdat ze genoeg hebben van wolvenaanvallen. Vijf
schapenhouders  zijn  de  afgelopen  maanden  bij  tientallen
aanvallen gezamenlijk bijna zeventig schapen verloren, meldt
RTV Drenthe.

Lammert Koeling zegt er moedeloos van te worden. Een wolf viel
zijn kudde afgelopen weekend voor de zevende keer aan. “Toen
ik zondagochtend in de wei kwam, zag ik dat hij de strot had
doorgebeten van een schaap. Verder doet hij er niets mee. Hij
eet er niet van”, zegt hij tegen de regionale omroep. Koeling
spreekt van een lustmoordenaar.

Hij vraagt zich hardop af of hij maar moet stoppen met schapen
houden. “Ik ben 73 jaar en heb al 50 jaar schapen. Ik heb dit
nog als hobby.” Als voorlopige oplossing heeft hij zijn dieren
15 kilometer verderop gezet. Daar is de wolf nog niet geweest,
zegt hij. “Ik hoop dat het goed gaat nu. Je gaat iedere morgen
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weer heen en vraagt je af: hoe zou het zijn vanochtend? Nu
lopen ze hier. Maar dat geeft geen garantie.”

Wolfwerend raster
Koeling heeft de dieren achter twee stroomdraden gezet, maar
dat is niet genoeg om een wolf tegen te houden. Volgens hem
hebben  andere  schapenhouders  wel  een  wolfwerend  raster
geplaatst en andere maatregelen genomen zoals een hond en een
ezel bij de schapen. “En toch blijft de wolf toeslaan”, aldus
Koeling.

Zijn zoon Erwin heeft meer dan duizend schapen, verdeeld over
23 percelen. Hij verloor acht schapen in de afgelopen paar
maanden. Maar de dieren verplaatsen gaat niet zomaar omdat hij
dan  ook  zijn  wolfwerende  hek  moet  verplaatsen  en  dat  is
kostbaar. “Ik krijg 20.000 euro subsidie voor mijn hek en dat
lijkt veel, maar het is veel te weinig. De arbeid wordt niet
vergoed. Mijn inkomsten stijgen niet. Het levert zo niets meer
op.”

‘Ik zet ze op Marktplaats’
Ook de schapen van Stefan Worst zijn de afgelopen tijd zeven
keer aangevallen. Bij de laatste aanval kwam een schaap om het
leven en twee andere waren bijna dood. Uit frustratie zei hij
tegen  zijn  vader  dat  hij  zijn  kudde  op  Marktplaats  gaat
zetten.  Zijn  vriendin  plaatste  een  emotioneel  bericht  op
Facebook.  “Mijn  vriend  bleef  aanval  na  aanval  positief,
hoopvol en op zoek naar oplossingen. Maar toch zag ik vandaag
na de zevende aanval de radeloosheid toeslaan.”

Een  schadevergoeding  hebben  de  schapenhouders  nog  niet
ontvangen, terwijl zij de aanvallen in oktober en november al
hebben  gemeld.  Bij12,  dat  provincies  ondersteunt  met  de
uitvoering van wettelijke taken, erkent dat de termijn van zes
weken niet altijd wordt gehaald. Dat komt omdat er regelmatig



losse eindjes zijn in dossiers, zoals bij gewonde of vermiste
dieren.  En  soms  komt  de  factuur  van  een  dierenarts  of
destructiebedrijf  te  laat  binnen.

“We begrijpen de frustratie en vragen waarom dit zo lang moet
duren,  maar  tegelijkertijd  vraagt  dit  proces  wel  om
nauwkeurigheid  en  zijn  er  veel  verschillende  schijven  bij
betrokken”, zegt een woordvoerder van Bij12.

‘Afschieten geen optie’
De provincie Drenthe heeft een wolvenconsulent aangesteld die
schapenhouders advies gaat geven over preventieve maatregelen.
Volgens de omroep begint die volgende maand. Wat er nu precies
met de wolven moet gebeuren is niet helemaal duidelijk, maar
volgens de gebiedscommissie is afschieten geen optie.

“Ik  denk  dat  de  grens  pas  is  bereikt  als  de  wolf  heel
gevaarlijk gedrag vertoont richting mensen of in de stedelijke
omgeving gaat opereren. Dan kom je in de problemen. Maar op
dit moment denk ik dat er binnen de wetgeving niks mogelijk
is”, zegt een woordvoerder.

Geen prooidieren
Platform  Wolven  in  Nederland  erkent  het  probleem  van  de
Drentse schapenhouders. “We zien dat de huidige situatie voor
schapenhouders echt heel lastig is”, zegt een woordvoerder.
“We moeten als maatschappij wennen aan het feit dat de wolf
weer terug is. We zijn verleerd welke maatregelen we moeten
nemen nu ze hier weer rondlopen.”

De woordvoerder ziet in dat er een acuut probleem is voor de
houders van wie de dieren worden doodgebeten. Maar omdat de
wolf  een  beschermd  dier  is,  is  er  geen  snelle  makkelijke
oplossing, zegt hij. “Zeker in Drenthe niet, omdat daar een
beperkt aantal prooidieren leeft. Op de Veluwe lopen zwijnen



en herten rond zodat de wolf gevarieerd kan eten. Je kunt je
daarom afvragen of er zwijnen moeten worden toegelaten in
Drenthe, maar dat is een politieke keuze.”

Bekijk ook: 26 schapen toch gebeten door
wolf, allemaal dood

https://nos.nl/artikel/2245323-26-schapen-toch-gebeten-door-wolf-allemaal-dood
https://nos.nl/artikel/2245323-26-schapen-toch-gebeten-door-wolf-allemaal-dood

